
ABCDE 
Avdelningen för Integration och utveckling 
S p å n g a - T e n s t a  s t a d s d e l s f ö r v a l t n i n g  

Tjänsteutlåtande 

sid 1 (2) 

2005-04-06 

Dnr Kf/Ks: 305-603/2005 
Dnr Spånga-tensta:006-106/05 

 

B o x  4 0 6 6 ,  1 6 3  0 4  S P Å N G A  

T f n :  5 0 8  0 3  0 0 0 ,  F a x :  5 0 8  0 3  4 4 4  

E - p o s t :  s t a d s d e l s n a m n d e n @ s p a n g a - t e n s t a . s t o c k h o l m . s e  

Handläggare: Linda Wikman  
Tfn: 508 03 254  

 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

6. Remissvar angående uteserveringar året om 
 
 
Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner detta utlåtande som svar på remissen. 
 
 
 
 
 
Jack Kindberg 
Stadsdelsdirektör   Gabriel Marawgeh 
    Avdelningschef 
 
 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för Integration och Utveckling. 
 
 
Remissen 
Stadsdelsnämnden Spånga-Tensta har fått en motion om uteservering året 
om på remiss. Remisstiden är satt till den 2 maj 2005. 
 
Sammanfattning 
Sedan 1980-talet har det förekommit uteserveringar i stadsmiljön under 
perioden 1 april till den 15 oktober. Idag ansöker restauranger/serveringar 
om tillstånd för just denna period och ny ansökan lämnas in varje år.  
Den 1 juni 2005 införs det rökförbud på alla restauranger och serveringar. 
Med anledning av det föreslår motionären att man ska tillåta 
uteserveringar året om för att undvika de ordningsproblem som rökarna 
skulle kunna orsaka utanför restaurangerna.  
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Förvaltningens förslag 
Det har sedan 1980-talet förekommit uteserveringar i stadsmiljön under 
perioden 1 april till den 15 oktober. Ny ansökan för tillstånd söks varje år 
av respektive restaurang/servering. Det innebär att de som inte skött 
serveringen under föregående år kan nekas nytt tillstånd och därmed har 
tillsyn kunnat upprätthållas kring denna verksamhet. 
 
Från och med 1 juni 2005 införs det rökförbud på alla restauranger och 
serveringar. Detta kan betyda att de som röka tvingas göra det utomhus 
vilket skulle kunna orsaka ordningsproblem. Med anledning härav föreslår 
motionären att uteserveringar ska tillåtas året om och ordningsproblem bör 
härigenom kunna undvikas. Vidare behöver inte, framförallt de mindre 
restaurangerna oroa sig för intäktsbortfall som kan inträffa i samband med 
rökförbudets införande.  
 
Anledningen till att införa rökförbud på restauranger och serveringar är att 
utifrån ett hälsoperspektiv förbättra de anställdas arbetsmiljö inomhus. 
Detta uppnår man, menar motionären, även om man tillåter rökning på 
uteserveringar. Skillnaden skulle kunna uppstå om restaurangen t ex tillåts 
installera infravärme, tak eller liknande som gör det bekvämare att vistas 
utanför restaurangen/serveringen. Vad beträffar oron för att restauranger 
kommer att drabbas av inkomstbortfall vid införande av rökförbud finns 
det exempel (från t ex New York) på att så inte blev fallet. 
 
Motionären menar avslutningsvis att de flesta ”barnsjukdomar” som 
förekom tidigare kring uteserveringarna som dålig framkomlighet, dålig 
städning och ej handikappanpassad miljö har åtgärdats under åren. 
Motionären föreslår att restaurangen/serveringens ägare själv ska få 
ansvara för städning och snöröjning i direkt anslutning till serveringen.  
 
Snöröjnings- och städproblematiken måste klargöras. Vad exakt är 
restaurangen- och/eller serveringens ansvar och skyldighet? Vem är 
ansvarig om t ex snöröjningen inte sköts på ett godtagbart sätt. Det är 
frågor som bör redas ut innan slutlig ställning tas i denna fråga. 
 
Förvaltningens förutsätter därför att en ordentlig genomgång av ansvar, 
regelverk och huruvida tillstånd för uteservering ska kunna tas tillbaka om 
serveringen missköts. I övrigt tillstyrker förvaltningen motionen. 
SLUT 
 
 


